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Klaus kritizoval vysoký počet vysokých škol v Česku

Praha 16. března 2010 (ČTK) - Velký počet vysokých škol v Česku kritizoval prezident Václav Klaus na dnešním 100.
žofínské fóru v Praze. "Jako člověk, který je současně vysokoškolským profesorem, trpím, když vidím, jak houby po dešti
rostou další vysoké školy, fakulty, katedry," prohlásil Klaus. V Česku je nyní 73 vysokých škol, z toho 45 soukromých,
26 veřejných a dvě státní.
"To, že co Čech, to vysokoškolák, je prostě tragický omyl, tragický omyl nemoderní, a chci-li zesílit kritiku a nazlobit
někoho, pak říkám, že toto extrémně extenzivní rozšiřování vysokého školství je druhým největším atakem na kvalitu
vysokého školství po komunistických čistkách po roce 1948," řekl Klaus.
Také odborníci poukazují na to, že rychlý růst počtu vysokých škol může mít negativní dopad na jejich kvalitu, mimo
jiné proto, že v zemi není dostatek pedagogů a mnozí učí na několika školách současně. Vláda minulý týden v této
souvislosti podpořila návrh poslanecké novely vysokoškolského zákona, která má omezit práci těchto tzv. létajících
profesorů. Novelou by vznikl registr pracovních úvazků docentů a profesorů, který by byl pro akreditační komisi vodítkem
pro rozhodování o nově navrhovaných studijních programech a o vzniku soukromých vysokých škol.
"Není možné, aby 'létající profesor' zaštiťoval pět programů, to fyzicky ani není možné, aby se na škole objevil," uvedl
nedávno jeden z autorů novely, poslanec ODS Walter Bartoš.
Se zvýšením počtu vysokých škol se navíc objevilo i několik skandálů. Největší rozruch vyvolaly nesrovnalosti ve studiu
několika set studentů včetně politiků a policistů na Právnické fakultě Západočeské univerzity v Plzni. Kauza, která
vypukla loni v září, je vnímána jako největší skandál polistopadového vysokého školství. Po prvních odhaleních kolem
údajně nestandardně rychlého studia některých lidí, opsaných prací či přijímání zájemců na odvolání rezignovalo bývalé
vedení fakulty. Speciální komise nakonec zjistila velmi závažné nedostatky u 53 absolventů. Případem se zabývá státní
zastupitelství, policie i útvar odhalování korupce a finanční kriminality.
Informace o nezvykle rychlém studiu se později objevily i kolem soukromé Vysoké školy finanční a správní. Ministerstvo
ale nakonec žádné pochybení nezjistilo. Problémy s udělováním titulů byly podle některých médií i na Fakultě sociálních
věd Univerzity Karlovy.
Měsíc poté, co vyšly najevo nesrovnalosti ve studiu na plzeňské právnické fakultě, začaly vysoké školy samy ověřovat,
zda u nich v posledních letech všichni vystudovali řádně. V listopadu začalo ministerstvo školství kontrolovat všechny
fakulty v republice.
Loni akreditační komise odebrala akreditaci soukromé vysoké škole cestovního ruchu v Praze-Holešovicích. Podle
komise přednášeli na škole učitelé bez potřebné kvalifikace pro daný obor a panovaly tam neprůhledné podmínky pro
získání titulu.
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